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Evropsko prvenstvo za kadete, 
Srbija i BiH, 12-21.4.2013, izveštaj Aleksandra Petrovića 

 
 
Laktaši,13.04.2013.god. 
 
 
Vozdra, raja, šta ima? 
Pripala mi je velika čast i još veće zadovoljstvo da predstavljam našu sudijsku 
organizaciju, naš savez i našu zemlju na Evropskom prvenstvu za kadete koje se odrţava 
od 12. do 21.aprila u Beogradu i Laktašima. 
Za ovo takmičenje CEV je delegirao specijalnu sudijsku komisiju u sastavu: 
Mr. Patrick Rachard (FRA)-predsednik 
Mr. Gennady Zharikov (RUS)-sekretar 
Mr. Peter Končnik (SLO)-član 
Mr. Gyula Radi (HUN)- član 
Mrs. Mirjana Galić (BIH)-predstavnik organizatora i 
Mr. Vladimir Ćuk (SRB)-predstavnik organizatora. 
Sudije delegirane za ovo takmičenje su: 
Mr. Endri Zguri (ALB) 
Mr. Michael Janosch (AUT) 
Mr. Bjorn Willems (BEL) 
Mr. Siniša Ovuka (BIH) 
Mr. Lyubomir Sirakov (BUL) 
Mr. Kenneth Aro (FIN) 
Mrs. Carole Hepp (LUX) 
Mrs. Monika Ujhazi (HUN) 
Mr. Benedikt Geukes (GER) 
Mr. Nunzio Caltabiano (ITA) 
Mr. Maciej Twardowski (POL) 
Mr. Alexey Pashkevich (RUS) 
Mr. Blaţ Markelj (SLO) 
Mr.Burhan Ilhan (TUR) 
Mr. Mykhaylo Medvid (UKR) i 
moja malenkost. 
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Svi smo se okupili u utorak, 9.aprila u beogradskom hotelu "M", gde smo obavili 
medicinska testiranja (visina, teţina, obim struka, pritisak, oštrina vida, osetljivost na boje, 
širina vidnog polja), nakon čega smo imali sastanak sa članovima ţirija i sudijske komisije, 
a potom i zajedničku večeru. 
 
U sredu smo imali prvu sudijsku kliniku na kojoj je obavljeno testiranje (15 pitanja sa 
izborom + pet pitanja sa pisanjem odgovora). Obavešteni smo da su svi prošli i medicinski 
i teoretski test. Date su nam i prve instrukcije od strane komisije, kako o primeni pravila 
igre tako i o ponašanju van terena (u sali,hotelu...). Instrukcije su dobro poznate svima od 
ranije, tako da ih, za sada, ne bih ponavljao. Naravno, ako bude nešto interesantno prvi 
ćete saznati. 
 
Posle ručka,pakovanje i put u Laktaše (osam sudija + dva člana komisije). Posle prve faze 
po grupama kući se vraća šestoro sudija, a za završnicu ostaje nas desetoro. Put se 
oduţio na čitavih pet sati… Smeštaj, večera i u krevet. 
 
U četvrtak,posle doručka, kratkotrajna šetnja i prvi, neformalni, obilazak dvorane KK 
"Igokea" gde će se odrţati takmičenje. Prelepa, nova dvorana, pravljena samo za košarku. 
Organizatori mi rekoše da su pre samo par dana izbušili rupe za stubove. 
 
Posle ručka odlazak u Banja Luku, šetnja i "Nektar" na prolećnom suncu. 
 
U petak smo imali praktičnu kliniku u sali gde se uveţbavalo sve, od protokola, preko 
brisača, dodavača, linijskih sudija… Svako od nas sudija je imao svoje zaduţenje. Meni je 
pripalo da radim sa linijašima. Uveče je odrţan tehnički sastanak svih učesnika. 
 
Jutros smo imali sastanak na kome su podeljene nominacije za danas. Određen sam za 
prvog sudiju poslednje utakmice dana Bosna i Hercegovina-Slovenija. 
 
Za one koje zanima a još uvek ne znaju, utakmice sa ovog prvenstva mogu se uţivo pratiti 
na adresama:eng.ossrb.org (grupa u Beogradu) i laola1.tv (grupa u Laktašima i završnica 
prvenstva). 
 
Do sledećeg javljanja,puno pozdrava svima. 
 
Aca (Saša) Petrović 
 
 
 
 
 
Utorak,16.april 
 
Zdravo svima. 
Pošto sam nahvalio halu u kojoj se igra,evo i dokaza: 
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                                                        Prelepo,zar ne? 
 
Danas je slobodan dan, pa je za popodne planiran organizovani obilazak Banja Luke. 
U prethodnom javljanju sam zaboravio da istaknem sledeće: 
 
Na zajedničkom sastanku u Beogradu,dok smo još svi bili zajedno,posebno nam je 
naglašeno da su brojčane ocene našeg suđenja NAJMANJE vaţne i da je jedino vaţan 
finalni izveštaj u pisanoj formi koji,za svakog od nas ponaosob,komisija sa takmičenja šalje 
u Evropsku sudijsku komisiju.Tom prilikom nam je prikazano kako izgleda baza podataka 
koja sadrţi SVE informacije o svakom od oko 360, što međunarodnih sudija,što kandidata, 
koliko ih je u ovom momentu u CEV-u. To su informacije poput svih ocena,bodova na 
pisanim testovima, finalnih pisanih izveštaja...Dakle SVE što je neko od članova komisije ili 
sudijskih delegata, nekad i negde izvestio komisiju o nama. 
 
Ovde se takmičenje zahuktalo, Poljska je najjača i verovatno pobednik ove grupe, BIH 
verovatno poslednja, dok se ostale ekipe bore za plasman od 2-4. mesta u grupi jer svaka 
utakmica do kraja odlučuje nešto - prvih 6 sa turnira ide na Svetsko prvenstvo a prvih 7 ide 
na EYOF. 
 
Što se tiče "zanata": 
 
Obavešteni smo da će sudije koje ranije napuštaju turnir,imati više nominacija dok traje 
takmičenje po grupama,od nas koji ostajemo do kraja. 
 
Instrukcije koje dobijamo nisu ništa novo. Ja ću vam preneti neke, više kao podsetnik i kao 
primer, na šta se sve obraća paţnja na takmičenjima kao što je ovo: 
 

 jedan od kolega da skrati duţinu zviţduka (zaista je duvao kao da voz izlazi iz stanice); 

 dvostruka izmena mora biti bolje izvođena - igrači da više podignu tablice i drugog igrača 

drţati podalje od terena,na ivici zone za zamenu,da bi olakšali zapisničaru posao; 

 igrači tokom tajm-auta moraju biti bliţe klupi da ne ometaju brisanje terena,ali nikako ih ne 

opominjati dok traje tajm-aut već posle prići treneru i upozoriti ga da moţe dobiti sankciju 

za odugovlačenje ili da njegov teren sledeći put neće biti obrisan; 

 protokol se mora striktno poštovati; 

 1. sudija mora pokazati znak za tajm-aut POSLE 2. sudije; 

 1.sudija mora da dune u pištaljku prilikom određivanja novog kapitena u igri a ovaj to mora 

prihvatiti jasnim podizanjem ruke; 
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 2.sudija posle kontrole bloka na gornjoj sajli odmah da spusti pogled na srednju liniju zbog 

kontrole prelaza ispod mreţe.To mora biti AUTOMATIZOVANO; 

 2. sudija menja stranu na kojoj stoji ODMAH pošto se uverio da je prijem pod kontrolom,ni 

pre ni kasnije; 

 2.sudija posle svakog nadigravanja korak-dva unazad, čak se i telom okrene ka klupi i 

kontroliše pogledom, ovim redom: trenera, klupu, pa zonu za zagrevanje, pa sve to isto i 

prema suprotnoj klupi. Uvek prvo kontrola ekipe koja je izgubila prethodno nadigravanje, 

verovatnije će odatle uslediti neki zahtev za izmenu ili tajm-aut.Takođe i ovo mora bit 

dovedeno do AUTOMATIZMA; 

 

Postoje i neke razlike u odnosu na naše  nacionalne instrukcije,npr. 2.sudija pokazuje za 1. 

kada lopta od servisa udari u mreţu.Ali kako g.Rachard reče:"Dobar sudija odmah 

primenjuje date instrukcije (ako traţe da se greška "4 odigravanja" pokazuje sa tri 

uzdignuta prsta ti tako i pokazuješ)." 

 

Prvog dana sam bio 1. sudija na utakmici BIH-SLOVENIJA. Ocena 94,5 (kaznenih pola 

poena zato što nisam prijavio ţiriju i opomenuo trenera Slovenije da igračima ne bi trebalo 

da se vide "biciklističke" ispod šorca). 

Drugog dana sam bio rezervni sudija na utakmici Poljska-Belgija a juče sam bio 2. sudija 
na utakmici BIH-Belgija. Zadovoljan sam kako je bilo, ali za impresije g.Ţarikova moram 
sačekati jutro. 
 
Svim kolegama angaţovanim u našem plej-ofu i plej-autu ţelim "mirno more" a ostalima 
sve najbolje. 
 
Do sledećeg javljanja puno pozdrava. 
 
 
 
 
Petak,19.april 
I g. Ţarikov je bio zadovoljan - 93,5. Nisam pokazivao znak za tajm-aut posle pokazivanja 
prstima kad obaveštavam trenera i prvog sudiju o drugom iskorišćenom tajm-autu (a lepo 
je meni Miško Kovačević govorio...) + greška udarca u napadu igrača zadnje linije koje, uz 
sve napore, nisam mogao da se setim. 
 
Uz pomoć turističkog vodiča obišli smo sve znamenitosti Banja Luke i upoznali smo se sa 
burnom istorijom glavnog grada Republike Srpske.Posle devedesetominutne ture kratak 
predah u kafiću uz već neizbeţno "Nektar" pivo i povratak u Laktaše. 
 
U sredu sam bio prvi sudija na utakmici Italija - Austrija 3:0.Ocena - 94.Prestrogo 
dosuđena zadrţana lopta prilikom prijema prstima.Ovde bih se osvrnuo na kriterijum 
dosuđivanja zadrţanih lopti. Sugerisano nam je da grešku dosuđujemo samo kada je lopta 
VIDNO zaustavila svoje kretanje u šakama (ruci) igrača, pritom ne uzimajući u obzir 
poloţaj tela ili šaka prilikom odigravanja. Što bi mi rekli, svirati samo "smrtne slučajeve". 
Juče sam bio drugi sudija na utakmici BIH - Italija 0:3. Utakmica nije imala rezultatski 
značaj jer je plasman već bio poznat. Na našu sreću italijanski trener nije eksperimentisao 
pa se sve završilo brzo i lako. Pošto je prvi sudija na utakmici bio kolega iz Bugarske koji 
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je rano jutros otputovao kući, g.Ţarikov mu je sinoć, posle večere, predao list sa našim 
ocenama. Obojica smo ocenjeni sa 95. Njemu za srećan put a ja sam bio "kolateralna 
šteta". Naravno, šalim se, utakmica je stvarno bila prelaka i nije imalo šta da se sudi (osim 
pet prelaza srednje linije i deset dodira mreţe). 
 
Od instrukcija sa sudijskih sastanaka prethodnih dana izdvojiću samo neke koje se meni 
čine interesantne dok su ostale već dobro poznate svima pa se na njih ne bih osvrtao: 
 

 Već gore pomenuto: 2.sudija, prilikom obaveštavanja trenera i 1.sudije, o drugom tajm-autu 

i 5-6 izmeni, posle znaka prstima pokazuje i zvaničan znak za tajm-aut ili izmenu; 

 2.sudija listić sa početnom postavom, koji je dobio od trenera jedne ekipe, ODMAH predaje 

ţiriju, ne čekajući da dobije i listić od druge ekipe; 

 Prilikom predstavljanja početne postave ekipe Austrije rezervni igrači su otišli u zonu za 

zagrevanje, što je dozvoljeno, ali su igrači početne postave redom kako ih je spiker 

prozivao, takođe od klupe odlazili do zone za zagrevanje da se pozdrave sa saigračima pa 

tek onda ulazili u teren, što NIJE dozvoljeno. 2.sudija je trebalo to da spreči razgovorom sa 

trenerom. 

 Preneta nam je jedna instrukcija za slučaj koji se nije desio ovde nego prošle godine na 

kvalifikacionom turniru za Olimpijske igre: kada se na utakmici vodi elektronski zapisnik a 

dođe do izuzetne zamene, 2.sudija OBAVEZNO zahteva od zapisničara da mu odštampa 

zapisnik, da bi bio siguran ko, u tom momentu, moţe ući u igru kao izuzetna zamena. 

 Nezvanični sudijski znak se moţe upotrebiti samo u slučaju kad 1.sudija kapitenu u igri 

objašnjava svoju odluku i nikad više (zamerka 2. sudiji što je u jednom momentu, tokom 

"kritičnog" nadigravanja blizu mreţe, raširenim rukama pokazao da se "ništa nije desilo" i 

da se nadigravanje moţe nastaviti). 

Jednom prilikom sam kolegama iz drugih zemalja predstavio naš sudijski sajt i sve njegove 
sadrţaje. Malo je reći da su bili oduševljeni jer u njihovim zemljama takvo nešto ne postoji. 
Opet smo korak ispred. 
 
Juče je ovde pristigao "beogradski" deo turnira: četiri prvoplasirane ekipe, pet sudija i 
članovi ţirija. Danas je slobodan dan i priprema za završnicu takmičenja. Planiran je 
obilazak nekog vinskog (a kog bi drugog) podruma u okolini Laktaša i tehnički sastanak 
večeras. 
 
Osim planiranih (troje sudija noćas otišlo kući) doţiveli smo, na ţalost, i jedan neplanirani 
"gubitak u ţivoj sili": g.Patrik Rašar, predsednik sudijske komisije na ovom takmičenju, 
posle dva-tri dana borbe sa stomačnim problemima i visokom temperaturom (preko 40) 
završio je u banjalučkoj bolinici sa dijagnozom - ozbiljna upala pluća. Iz tog razloga je iz 
Beograda stigao g.Đula Radi. 
 
Za kraj ovog javljanja,evo i malo "akcije": 
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"Borba" sa nadigravanjem... 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
                                                    ... i TUFAHIJAMA. 
 
 
 
 
 
 
Javljam se po završetku turnira.Do tada, pozdrav svima. 
Aca 
 
 
Ponedeljak,22.april 
 
Već stigao kući. Subota i nedelja proleteše filmskom brzinom. U subotu polufinalni dan, ja 
prvi sudija drugog polufinala Rusija-Belgija 3:0. Rusi su na ovom turniru dominirali tako da 
i nisam imao neki teţak posao. U skladu sa tim je bila i ocena - 95.Tokom završna dva 
dana suđenje nije komentarisano od strane članova komisije, već su se sastanci svodili na 
deljenje ocena i nominacija. Nikakve instrukcije nismo dobijali tako da ono što sam dosad 
spomenuo je sve vezano za ovaj turnir. U nedelju sam bio rezervni sudija na finalnoj 
utakmici Rusija-Poljska 3:1 kojom je,u prelepom ambijentu hale KK "Igokea" završeno ovo 
Evropsko prvenstvo. Prijatno sam bio iznenađen brojnošću prisutnih bivših i sadašnjih 
kolega sudija iz Slovenije, Hrvatske, Makedonije i, naravno, BIH. 
 
Po povratku u hotel,brzinska večera, pakovanje i već posle dva po ponoći forsiranje Save 
kod Gradiške. Probudih se na aerodromu u Beogradu da ispratim saputnike, kolege iz 
Italije i Ukrajine, potom pravac autobuska i Ibarskom kući. Sa ovog turnira sam došao 
bogatiji za veliko iskustvo, kako sudijsko tako i ljudsko. Takođe bogatiji za nova 
poznanstva i prijateljstva. Sve u svemu, baš je prijalo. Zahvalio bih se onima koji su pratili 
ovo moje pisanije. Nadam se da nisam smorio baš mnogo. Takođe se nadam da će neko 
iz ovog teksta nešto novo saznati (uostalom,i ja sam). Puno pozdrava svima do neke 
sledeće prilike. 
 
Aca (Saša) Petrović 
 


